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Цель исследования – освещение современных тенденций уголовно-правовой доктрины в области обсуждения 
одного из самых актуальных вопросов, каковым является действие уголовного закона во времени. Нами 
установлено, что уголовное законодательство Республики Молдова не дает исчерпывающих ответов на ряд 
вопросов: это действие уголовного закона в отношении к длящимся и продолжаемым преступлениям; 
преступные деяния, совершенные в соучастии; допустимость переквалификации преступлений; пределы 
применения уголовного закона, ослабляющего каким-либо образом элемент кары (устраняющего преступность 
деяния, смягчающего наказание или иным образом улучшающего положения лица, совершившего преступление). 
Авторами всесторонне  изучены фундаментальные исследования в сфере действия уголовного закона во 
времени, ученых Н.С. Таганцева, А.Н. Попова, М.Г. Решняк, Е.Г. Благова, М.В. Сумского и др. Именно 
благодаря указанным доктринальным источникам нам удалось осуществить системный подход в познании 
одного из самых неоднозначных вопросов Общей части Уголовного права и прийти к выводу, что действие 
уголовного закона во времени соответствует всем критериям принципа уголовного права и таковым является. 
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DESPRE APLICAREA LEGII PENALE ÎN TIMP ÎN DOCTRINA CONTEMPORANĂ 
Scopul acestui articol este de a elucida tendințele doctrinei juridico-penale contemporane în care este abordată una 

dintre cele mai actuale probleme ale dreptului penal – aplicarea legii penale în timp. Autorii au constatat că legea penală 
a Republicii Moldova nu oferă răspunsuri exhaustive și univoce, cum ar fi: aplicarea legii penale în timp față de infrac-
țiunile continue și prelungite, precum și față de faptele infracționale săvârșite în participație; problemele admisibilității 
recalificării infracțiunilor; limitele aplicării legii penale în timp care slăbește, într-un fel sau altul, elementul punitiv, cu 
alte cuvinte – legea penală mai favorabilă (înlătură caracterul penal al faptei; ușurează pedeapsa sau într-un alt mod 
ameliorează situația persoanei care a săvârșit infracțiunea), precum și calitățile acesteia. Unei analize minuțioase sunt 
supuse operele științifice în domeniul aplicării legii penale în timp elaborate de A.N. Popov, M.G. Reșneak, E.G. Blagov, 
M.V. Sumskoi şi al. Grație acestor realizări doctrinare, autorii au reușit să construiască o abordare sistemică a uneia 
dintre cele mai neclare probleme ale Părții Generale a Dreptului penal. Ei ajung la concluzia că aplicarea legii penale în 
timp corespunde tuturor principiilor dreptului penal și, de fapt, trebuie să fie tratată ca un principiu. 

Cuvinte-cheie: lege penală, aplicarea legii penale în timp, intrarea legii penale în vigoare, pierderea de către legea 
penală a forței juridice, legea ce înlătură caracterul penal al faptei, legea ce ușurează pedeapsa, legea ce într-un alt 
mod ameliorează situația persoanei, legea ce înăsprește pedeapsa, legea ce înrăutățește situația persoanei, retro-
activitatea legii penale, ultraactivitatea legii penale. 

 

CONCERNING THE APPLICATION OF THE CRIMINAL LAW IN TIME 
The purpose of the present article is the elucidation of the modern tendencies od the criminal doctrine in the domain 

of discussion of the most actual questions such as application of the criminal law in time. The authors have detected that 
the legislation of the Republic of Moldova doesn’t offer exhaustive answers about the application of the criminal law in 
time n the case of continued and prolonged crimes, as well as in the cases of criminal offences committed in the partici-
pation; questions regarding the admissibility of re-qualification of the criminal offences; limits of application of the 
criminal law which reduce the element of retribution (eliminates the criminal character of the act, attenuates the criminal 
punishment or improves the situation of the person who committed a crime), as well as its qualities. The authors have 
submitted to a detailed analysis the fundamental studies in the sphere pf application of the criminal law in time which 
belongs to N.S. Tagantsev, A.N. Popov, M.g. Reshnyak, E.G. Blagov, M.V. Sumskoy etc. Namely, thanks to these 
doctrinal sources, the authors have succeeded to build the system approach in acknowledgement of one of the most 
unclear questions of the Substantive Criminal Law. The authors are coming to a conclusion that the application  of the 
criminal law in time corresponds to the whole criteria of the principle in itself. 
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